
 OSTERØY KOMMUNE 

 

 

Innkalling 

av 

Heradsstyret 
 

Møtedato: 31.10.2018 

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen 

Møtetid: kl. 16.00 – kl. 22.00 

 

Eventuelle forfall må meldasti Møteportalen eller til Bente Skjerping per tlf.  56192100, sms til 

41587200  

eller per epost til bente.skjerping@osteroy.kommune.no  

 

Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

 

Sakliste 

Saknr Tittel 

 079/18  Godkjenning av innkalling og sakliste 

 080/18  Godkjenning av møtebok 

 081/18  Referatsaker og meldingar 

 082/18  Økonomirapport 2.tertial 2018 

 083/18  Innsamling av husholdningsavfall, konkuranseutsetjing eller eigen drift. 

 084/18  Utbyggingsavtale - Reguleringsplan Heldal hytteområde - Plannr. 1253 20110006 

 085/18  Andre gongs handsaming - Plansak 12532017002 - Reguleringsendring Hauge 
barnehage - Hauge 

 086/18  Utviding omsorgsbustader Solplassen 2019 

 087/18  Krav om lovlegkontroll av vedtak i heradsstyresak 074/18 - Innstillingsrett og 
delegeringsreglement. Reglement for politiske utval 

 088/18  Krav om lovlegkontroll av vedtak i H-sak 078/18 - val av medlemmer og 
varamedlemmer i plan- og kommunalteknisk utval 

 089/18  Økonomireglement 

 090/18  Reglement for plan- og kommunalteknisk utval - tilleggspunkt 
 

 

25. oktober 2018 

 

 

Jarle Skeidsvoll  

ordførar 

   Bente Skjerping  

sekretær 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

079/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  18/2066 

 

Godkjenning av innkalling og sakliste  

 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 
 

Saksopplysningar: 

Innkalling med saksliste er send ut. 
 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

080/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  18/2066 

 

Godkjenning av møtebok  

 

Vedlegg: 

Protokoll - Heradsstyret - 26.09.2018 

Møteprotokoll frå 26.09.18  vert godkjend. 
 

Saksopplysningar: 

Møteprotokoll er send ut til godkjenning. 
 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

081/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  18/2066 

 

Referatsaker og meldingar  

 

Underliggjande saker: 

Saksnummer Tittel 

1 Referatsak - FNs klimapanel -Rapport verknad av 1,5 graders oppvarming 

 

 

Saksnummer Tittel 

2 Referatsak - Statlege planretningslinjer for klima- og energiplanlegging og 

klimatilpassing 

 

 

Saksnummer Tittel 

3 Støtte til Nordhordland sitt kandidatur som UNESCO Biosfæreområde 

 

 

Saksnummer Tittel 

4 Lovlegkontroll - Osterøy - vedtak i heradsstyret 

 

 



 

 

Saksnummer Tittel 

5 Uttale frå eldrerådet om budsjettarbeidet for 2019 

 

 

Saksnummer Tittel 

6 Avvist- krav om lovlegkontroll - Osterøy - Gnr 14 bnr 193 - dispensasjon til 

oppføring av nytt bygg - 

 

 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 
 

Saksopplysningar: 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

081/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

082/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bjarte Lohne  18/439 

 

Økonomirapport 2.tertial 2018  

 

Vedlegg: 

Tertialrapport 2.tertial 

Finansrapport Osterøy kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Økonomirapport pr.2.tertial vert teken til vitande. 

 

Formannskapet - 081/18 

 

FS - behandling: 

Økonomisjefen møtte i saka for å gi ei løypemelding om budsjettet for 2019.  
AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret: 
"Økonomirapport pr.2.tertial vert teken til vitande." 
 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  



 

 

 
Bakgrunn 
 
Budsjettert avdrag for 2018 auka med kr. 1million frå kr.17,5millionr til kr.18,5millionar dvs. 
opprinneleg vedteke budsjett med motpost avsetjing til disposisjonsfond 17,5millionar. Dette grunna 
at betalte avdrag i 2018 er i tråd med opprinneleg budsjett.  
 
Vurdering 
Økonomistoda er framleis stram i alle sektorane. Positiv utvikling på ein del sentrale poster som 
pensjon, skatt og ramme, havbruksfond, finansposter gjer at økomomistoda ved 2.tertial for 
kommunen samla sett er vesentleg forbedra i høve til 1.tertial 2018. 
 

Konklusjon 
Rådmannen legg ikkje opp til å be om at rammeløyvingane til sektorane vert justert og arbeidet med 
å klara ei drift i tråd med budsjett for sektorane held fram. 
 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

083/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

083/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Roald Hovden  18/1096 

 

Innsamling av husholdningsavfall, konkuranseutsetjing eller eigen drift.  

 

Vedlegg: 

BIR, innsamling av avfall ved egen drift eller konkurranseutsetting 

Eegnregi eller konkurranse 

Sak,konkurranseutsetting eller egen drift 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert gjort i eigen regi og ikkje lyst ut på 
anbod. 

 

Formannskapet - 083/18 

 

FS - behandling: 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert lyst ut på anbod." 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting  
Framlegg frå Alf Terje Mortensen:       2 røyster (2FRP)  
Rådmannen sitt framlegg:                     7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V)     
 
 

 

FS - vedtak: 



 

 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret: 
"Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert gjort i eigen regi og ikkje lyst ut på 
anbod." 
 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
Etter RenoNorden gjekk konkurs hausten 2017 tildelte BIR  AS enerett til BIR Transport AS for 
innsamling av hushaldningsavfall. Eneretten var midlertidig for perioden 28.09.2017 – 31.12.2019. 
Dette gjeld kommunane Sund, Askøy, Osterøy, Vaksdal, Kvam, Samnanger, Fusa og Os. 

 

 

På eigarmøte 25.01.2018 vart det gjort slik uttale:  

«Sund, Askøy, Osterøy, Vaksdal, Kvam, Samnanger, Fusa og Os ber om at styret utreder saken og at 
denne oversendes kommunene til behandling. 

 

Eierkommunene ber om at selskapets leiing, viss ønskelig, stiller på kommunale møter for å redgjøre 
for saken.» 

 

Vedlagt skriv- saksutgreiing frå BIR. Denne omhandlar juridiske tilhøve samt fordelar og ulemper med 
hhv anbod og drift i eigen regi.  

 

Bergen kommune har bestemt at dei ikkje ønskjer at innsamling vert lagt ut på anbod. 

 
Vurdering 
Viser til vurderingar i BIR si utgreiing. 

Rådmann meiner at innsamling av hushaldningsavfall bør gjerast i eigen regi. 

Ein vesentleg grunn for tilrådinga dette gjeld beredskap. Renovasjon er ein viktig del av 
samfunnsstrukturen og dersom det skjer uforutsette hendingar er det viktig å ha ein organisasjon 
som handtere dette på god måte. 
 



 

 

Folkehelse 

Ikkje spesielt vurdert. 
Miljø 

Ikkje spesielt vurdert. 
Økonomi 

Ikkje spesielt vurdert. Er i hovudsak felles gebyr for BIR kommunane. 

Konklusjon 
Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert gjort i eigen regi og ikkje lyst ut på anbod. 

 
 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

084/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Hege Eeg  18/1386 

 

Utbyggingsavtale - Reguleringsplan Heldal hytteområde - Plannr. 1253 20110006  

 

Vedlegg: 

Utbyggingsavtale - Reguleringsplan Heldal hytteområde, Plannr.: 1253  2011006 

Utbyggingsavtale Heldal hytteområde 

Heldal - Vedlegg 1 Arealplankart 

Heldal - Vedlegg 2 Føresegn 

Heldal - Vedlegg 3 VA rammeplan 

Heldal - Vedlegg 5 Kart over VA-anlegg som byggjast av Osterøy kommune 

Heldal - Vedlegg 6 Fordelingsnøkkel kostnadar 

Heldal - Vedlegg 7 Avtale om overdraging av justeringsrett 

Heldal - Vedlegg 8 Avtale om økonomisk oppgjer etter overdraging av justeringsrett 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

"Utbyggingsavtale for realisering av reguleringsplan for Heldal hytteområde planid. 2011006 med 
Heldal Tomteselskap AS vert underteikna av kommunen." 

 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
Utbyggingsavtalen har vore på høyring med merknadsfrist innan 08.10.2018. Kommunen mottok 
ingen merknadar. 

 



 

 

Bakgrunn 
Rådmannen viser til F-sak 65/18 dagsett 05.09.2018. Utbyggingsavtalen vart vedteken og sendt på 
høyring. 

 
Vurdering 
Rådmannen tilrår å inngå avtalen med føretaket.  Formannskapet har tidlegare vurdert avtalen. 
Avtalen er ikkje endra sidan. 
 
Folkehelse – ikkje vurdert 
Miljø - ikkje vurdert 
Økonomi – vurdert ved utarbeiding av avtalen 
 
 

Konklusjon 
Rådmannen tilrår at kommunen inngår utbyggingsavtale med Heldal Tomteselskap. 
 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

082/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

085/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

102/18 
 

Plan- og kommunalteknisk utval PS 17.10.2018 

 
 

Plan- og kommunalteknisk utval PS  

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Siren Juliussen  17/1311 

 

Andre gongs handsaming - Plansak 12532017002 - Reguleringsendring Hauge barnehage - 

Hauge  

 

Vedlegg: 

FØRESEGNER_ 12532017002_reg.endring Hauge BHG 

PLANKART_12532017002_reg.endring Hauge BHG 

PLANSKILDRING_12532017002_Reguleringsendring Hauge barnehage 

Uttale - Anders Hauge 

Uttale - Fylkesmannen i Hordaland 

Uttale - Hordaland Fylkeskommune 

Uttale - NVE 

Uttale - Statens vegvesen 

Uttale - UL Fram 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID 12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og 
planskildring (datert 13.09.17) vedteke.  

2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  

· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 2011 



 

 

(20081200 e1).  
 

Plan- og kommunalteknisk utval - 102/18 

 

PL - behandling: 

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Planområdet vert utvida til å dekke skuletomta og 
skuleplassen for gamle Hauge skule. Det ligg heradsstyrevedtak på at denne skal nyttast som 
barnehage, og då må den inn i planen no." 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg  -  samrøystes vedteke 
Ragnar J. Tyssebotn sitt framlegg -  fall med 6 røyster (2H,2AP,1SP,1KRF) mot 1 røyst (1FRP) 
 

 

PL - vedtak: 

 

" 1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID  
      12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og planskildring (datert 13.09.17) 
vedteken.  
   2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 2011 

(20081200 e1). " 
 

 

Formannskapet - 082/18 

 

FS - behandling: 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Planområdet vert utvida til å dekke skuletomta og skuleplassen for gamle Hauge skule. Det ligg 
heradstyrevedtak på at denne skal vurderast nyttast som barnehage, og då må den inn i planen no." 
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting  
Alf Terje Mortensen sitt framlegg:                2 røyster (2FRP) 
Rådmannen sitt framlegg :                             7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V) 
 
 

 



 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  
 
"1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID   12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og planskildring 
(datert 13.09.17) vedteke.  
  2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  

· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 

2011 (20081200 e1)."  
 
 
 

 

Saksopplysningar: 

PLANPROSESS  

Saka skal til innstilling i plan- og kommunalteknisk utval  

Saka skal til innstilling i formannskapet 

Saka skal avgjerast i Heradsstyret 

 

Planframlegget vart 1.gongs handsama i plan- og kommunalteknisk utval 27.09.2017, og har vore på 
høyring og offentleg ettersyn i perioden 01.11.17 – 18.12.17. Det kom inn seks merknader til 
planframlegget. Fire av desse frå offentlege instansar og to merknader frå private. Det er ingen 
motsegner til planframlegget. Merknadene er omtala i saksutgreiinga. Merknadene har ikkje ført til 
endringar av planframlegget og planframlegget blir presentert som ved 1.gongs handsaming.  

 

SAMANDRAG 

Saka gjeld reguleringsendring av gjeldande plan for Hauge barnehage. Gjeldande plan i området 
opnar ikkje for ei utbygging som stettar behovet for ein til to nye avdelingar. Plangrensa er utvida og 
justert i høve til gjeldande plan for området. Utvidinga av planområdet er gjort for å sikre naudsynt 
areal for å få på plass tilfredsstillande løysingar i høve til trafikktryggleik, tilkomst, parkering, nye 
bygg og uteområde ved utbygging av barnehagen. Delar av utvidingsområdet er avsett til LNF i 
gjeldande kommuneplan, og er avsett til kombinert føremål; anna offentleg veggrunn/jord og 
skogbruk i Reguleringsendring RV567 Hauge-Lonevåg. Kommunen er tiltakshavar for planen. 
Framlegg til plan er utarbeida av Seksjon for plan. 



 

 

 

SAKSOPPLYSNINGAR 

Planforslaget omfattar: 

1. Plankart  

2. Føresegner 

3. Planskildring med ROS-analyse 

 

Planområdet er regulert til føljande føremål: 

1.          Bygningar og anlegg (pbl § 12-5 nr 1) 

·          Barnehage 

2.          Samferdselsanlegg (pbl § 12-5 nr 2) 

·          Samferdsleanlegg og teknisk infrastruktur;  

·          Køyreveg 

·          Gangveg 

·          Anna veggrunn - grøntareal 

3.          Grønstruktur (pbl § 12-5 nr 3) 

·          Grønnstruktur 

·          Turdrag 

 

Planen erstattar og opphevar eksisterande reguleringsplanar for området:  

· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 2011 

(20081200 e1).  

 

Bakgrunn for framlegg til plan - behov innan tenesteområdet barnehage 



 

 

Framlegg til reguleringsendring av Hauge barnehage er utarbeidd på bakgrunn av ei heilskapleg 
vurdering av kapasiteten i eksisterande barnehagar og folketalsveksten i kommunen. Osterøy 
kommune har hatt ein jamn auke i etterspurnaden etter barnehageplassar. For å ta imot både 
dagens og framtidas born er det naudsynt å byggja ut med nye plassar.  

Av dei 67 borna som har plass i Hauge barnehage i dag, er berre 14 busett på Hauge, 28 på 
Valestrand, som er potensiell sykkelavstand, resten er busett på Hamre, i Hjellvik, og Lonevåg. På og 
nær Hauge er det i dag om lag 40 ledige bueiningar fordelt på Haugheim, Vevleheiane og Klubbelia. 
Ein kan altså på sikt få fleire busette på Hauge med barn som vil søkje seg til barnehagen. 

Dagens barnehage på Hauge har ikkje tilstrekkelig kapasitet til å dekkje eit aukande tal born. Hensikta 
med planarbeidet er å utvide eksisterande barnehageområde og bygge ny avdeling på Hauge.  

Ei utviding på Hauge med kapasitet til inntil 24 born bør vera klar snarast råd. Av omsyn til 
hastegraden for å imøtekoma krav om offentlege tenestetilbod er det vald å gjennomføre ei 
avgrensa endring av gjeldande utbyggingsplan. Dette medfører likevel ordinær planprosess.   

Naboskap og relasjon til landbruk 

Planframlegget inneber ei utviding av plangrensa og nybygg i område avsett til LNF i kommuneplanen 
sin arealdel 2011-2023. Området har vore bebygd med landbruksbygg inntil nyleg, ei løe er under 
riving. På bakgrunn av dette er det ikkje snakk om nedbygging av fulldyrka jord eller punktering av 
inngrepsfrie område. Deler av området er i reguleringsendring av RV567 Hauge-Lonevåg (2009) sett 
av til kombinert føremål; anna offentleg veggrunn/jord og skogbruk. I AR5 kart er det samla 
utvidingsområdet registrert som open fastmark og er ikkje lenger godt eigna til landbruksføremål. 
Fulldyrka mark vil ikkje bli råka av planutvidinga. 

Skildring av framlegg til plan 

To felt er avsett til byggeområde i framlegg til plan, BBH01-02. I desse områda skal ein kunne 
etablere påbygg og nye bygg for å stette framtidig behov i høve nye avdelingar (1-2) samt 
tilstrekkeleg administrasjons og personalareal. Dei to siste felta som er avsett til barnehage føremål, 
BBH03-04 er leikeareal.  

Det er gjennomført ei moglegheitsstudie som ligg til grunn for utforming av planen. Ein har likevel 
strekt seg langt i å få på plass ein fleksibel plan som ikkje skal vere til hinder for gode løysingar når 
ein set i gang med prosjektering. I utgangspunktet var det tenkt at planarbeid og prosjektering skulle 
foregå paralellt men det har ein ikkje fått til. Ein har difor forsøkt å ta høgde for ein del ulike behov 
og løysingar for utviding slik at ein ikkje skal måtte søkje dispensasjon frå ein ny plan eller vere 
tvunge til å gå for ei dyrare eller mindre tilfredsstillande løysing fordi planen er for rigid. Ein har 
likevel forsøkt å ta vare på og sikre dei viktigaste føringane som har kome fram under planarbeidet.  

Eksisterande barnehagebygg er plassert i ei naturleg lomme som femnar om leikeareala. Ei flate er 
etablert i framkant. Ny avdeling bør plasserast med fasaden vendt mot «leikehaugen» i aust på 
BBH04 og eksisterande bygningar på BBH01. Bygningsmassen til barnehagen vil på denne måten 
danne eit fint tun som vernar om det næraste ute- og leikearealet til barnehagen. Dette skaper ein 
oversiktleg situasjon og ei kjensle av tryggleik for vaksne og barn. Inngangen knyter seg naturleg til 



 

 

eksisterande gangsone, med visuell kontakt mot inngangsport og parkering. I arealet mellom nybygg 
og eksisterande gangveg må det etablerast ei nærsone for ny avdeling, slik eksisterande avdelingar 
har kvar si nærsone. Prosjektering må skje i samspel med brukar som vil sikre kunnskap og 
avklaringar i høve til behov og viktige detaljar. Dette vil være med på å sikre at ny bygningsmasse vil 
få ei god og funksjonell tilpassing til eksisterande situasjon og etablert bruk. Praktisk gjennomføring 
av dagleg drift vert førande for nye løysingar. 

Nybygget på BBH02 er tenkt å innehalde ein til to avdelingar. Dette vil medføre noko ekstra trafikk i 
området og behov for fleire parkeringsplassar. Det er avsatt areal sør i planområdet til å prosjektere 
for korttidsparkering, ansattparkering, gang- og evt sykkelveg, samt tilkomst for varelevering, 
utrykningskøyretøy, bossbil mm. Renovasjonsanlegg/bossrom må også lokaliserast i området. Arealet 
skal innehalde grønnstruktur for handtering av overflatevatn og som estetisk kvalitet. 

Sørvest i planområdet, går det eit eldre vegfar (kyrkjevegen) som er av kulturhistorisk verdi. Vegfaret 
har fått ei omsynsone og tenkt nytta som ferdselsveg for ålmenta gjennom planområdet.  

Trafikktryggleik 

Det er sett rekkjefølgekrav om at fartsreduserande tiltak (som fartshumpar og nedsett fartsgrense) 
langs den kommunale tilkomstvegen må vere igangsatt før anleggsfasen kan ta til. Eksisterande 
avkjørsle er ikkje i tråd med gjeldande vegnorm og har lite tilfredsstillande sikttilhøve. Avkøyringa er 
derfor foreslått flytta med inn- utkøyring direkte til kommunal samleveg. Dette gjev eit meir 
oversiktleg kryss, moglegheit for intern gangveg med universell utforming, og betre plass til 
parkering. 

Merknader til planframlegget: 

Nr Dagsett Offentleg instans Merknad Rådmannen sin kommentar 

1 4.des 
2017 

Norges vassdrags- 
og energiverk 

NVE har ingen merknader til 
planframlegget. 

Instansen har ingen 
vesentlege merknader til 
planframlegget. Rådmannen 
har såleis ingen 
kommentarar.  

 

2 4.des 
2017 

Statens Vegvesen Uttale 

Tilkomst til planområdet går via 
kommunal veg. Vi legg til grunn 
at både kryss mellom fylkesveg 
og kommunalveg, samt 
standarden på den kommunale 
vegen er grundig vurdert i 
planarbeidet. 

Statens vegvesen vurderer at 
planen sine føresegn i 
tilstrekkelig grad varetar mjuke 
trafikantar sine interesser. Det 

Instansen har ingen 
vesentlege merknader til 
planframlegget. Rådmannen 
har såleis ingen 
kommentarar.  

 



 

 

er også positivt at føresegn 4.1.2 
gjeld igangsettingsløyve, slik 
som vi tilrådde i vår uttale til 
oppstartsmelding. 

Konklusjon 

Statens vegvesen har ingen 
vesentlege merknader til 
planframlegg. 

3 13.des 
2017 

Fylkesmannen i 
Hordaland 

Ingen merknader til 
planframlegget 

Instansen har ingen 
vesentlege merknader til 
planframlegget. Rådmannen 
har såleis ingen 
kommentarar.  

 

4 13.des 
2017 

Hordaland 
Fylkeskommune 

HFK har ingen vesentlege 
merknadet til planfralegget, 
men nokre oppfordringar. 
Desse er:  
· Klimatilpassing: Rår 

kommunen til å nytte 
permeable overflater og 
vurdere moglegheitene for 
grøne tak på 
bygningsmassen. 

· Kulturminne og kulturmiljø: 
Rår til at ein ved 
opparbeiding/utbygging av 
området søkjer å unngå 
inngrep i/skade på 
eventuelle 
kulturlandskapstrekk som 
steingardar, eldre 
vegar/stiar, bakkemurar, 
tufter m.m. HFK er godt 
nøgde med at eldre vegfar 
(kyrkjevegen) er pålagt 
omsynssone H_570 slik dei 
har spelt inn ved tildegare 
høyringsrunde.  

· Landskap , arkitektur og 
estetikk: Kommunen bør 
sikre at byggjetiltak og 
infrastruktur innordnar seg 
dei fysiske omgjevnadane, 
for å redusere eventuelle 
negative fjernverknader, og 
at ein tek særleg omsyn til 
arkitektur, materialval og 
terrenginngrep i prosessen 

Oppmodingane frå HFK er til 
ein viss grad imøtekome i 
planframlegget, særleg 
gjennom Føringar for 
utforming av ny situasjon, 
omtala i planskildringa, men 
dei eksakte løysingane og 
utforminga blir opp til 
prosjekteringa. 
Oppmodingane vert teken til 
vitande og vil bli tatt med 
vidare i 
prosjekteringsarbeidet.  
 



 

 

vidare. Er positive til 
føresegn 2.2 om 
terrenghandsaming. 
Påpeiker at føresegn 2.4 om 
fjernverknad kunne med 
fordel inneheldt føringar for 
materialval, men er samd 
med kommunen sine 
vurderingar om tilpassing av 
tiltaket for å redusere 
fjernverknader.  

· Samferdsle: Kommunen bør 
legge forholda til rette for 
syklistar, og satse på 
sykkelparkering under tak. 
HFK stettar vurderinga om å 
stenge dagens avkøyrsel og 
samle inn-og utkøyring.  

  Andre   

5. 18.des 
2017 

Ungdomslaget 
FRAM ved Guro 
Kjelvik Vevle 

UL Fram meinar at tal 
parkeringsplassar skildra i 
planframlegget er for få. Dei 
viser til at det i dag er 
underdekning på 
parkeringsplasser ettersom det 
ikkje er bygd ut så mange 
plasser som tidlegare 
reguleringsplaner har lagt opp 
til. Dette medfører parkering på 
ungdomshusets parkeringsplass 
ved henting og bringing til 
barnehagen. Dei anser derfor at 
22 plassar + to reserverte 
plassar til røyrslehemma ikkje vil 
vere tilstrekkeleg for framtidige 
parkeringsbehov ved 
barnehagen.  

Tal på parkeringsplassar er 
tufta på tal tilsette som vil 
jobbe ved barnehagen etter 
utvidinga, samt behov for 
stopp/korttidsparkering ved 
henting og levering. 
Planframlegget legg opp til ei 
rundkøyring som er eigna for 
henting og levering av borna 
noko, som minimerer 
behovet for faste 
parkeringsplassar. I tillegg 
kan det tilretteleggast for at 
fleire, både foreldre og 
tilsette, kan sykle til 
barnehagen ved å opprette 
eigen sykkelparkering innafor 
avsatt areal til samferdsle og 
teknisk infrastruktur. Ved 
vegen over busshaldeplassen 
er det inkludert i planen eit 
eige område for parkering til 
dei som eventuelt pendlar 
med buss. Dette området kan 
nyttast på kveldstid ved 
større samlingar ved 
barnehagen eller 
ungdomshuset. På bakgrunn 
av dette vurderer 
Rådmannen at det er 
tilstrekkelig med 22 + 2 



 

 

parkeringsplassar ved Hauge 
barnehage.  

 

6. 18.des 
2017 

Anders Hauge Viser til innsendte innspel 
14/7-17 og vil med dette 
protestere på at Osterøy 
Kommune brukar 
landbruksareal for å utvida 
Hauge Barnehage. Den gamle 
Kyrkjevegen som ikkje går 
gjennom noverande 
uteområde til barnehagen bør 
fortsatt ligga i eit LNF 
område, slik som i dag og 
samtidig vera eit naturlig 
skilje mellom landbruk og 
barnehage.  
 

Visst barnehagen skal utvida 
uteområdet sitt bør dei gå andre 
vegen mot Hauge Skule, då det 
for tida ikkje er nokon barn som 
brukar det ferdig opparbeida 
uteområdet på nedsida av 
skulen. Der opp kan dei også 
flytte lavoen som vart sett opp 
under høgspentlina attmed 
grensa mi i haust. 

Sjå kommentar under 

 
Rådmannen sin kommentar til merknad nr 6: 

I kommuneplanen ligg det eksisterande bustad og bygning i LNF område. Ein kan difor ikkje pårekne å 
nytte heile området til landbruksføremål 

 



 

 

Figur 1 Bustad og bygning i LNF-område i kommuneplanen. 

I planframlegget til reguleringsendring for Hauge barnehage er det avsett område til 
barnehageføremål (nytt byggeområde) ved bustaden, løa og området mellom bustaden og 
noverande barnehage. Løa i området er allereie rive og bustaden må truleg rivast for oppføring av 
nytt barnehagebygg. Føreslåtte areal ved gamle Hauge skule er ikkje eigna til utviding av barnehagen 
av omsyn til utforming av uteraeala og utnytting av eksisterande strukturar. Rådmannen vurderer 
difor at den samfunnsnyttige bruken må kome føre evt tilbakeføring til landbruksføremål her.   

 

Figur 2 Nytt byggeområde for barnehage gjeld bustad og område mellom bustad og eksisterande 
barnehage. 

Ved å nytte føremål grøntstruktur og omsynssone over kyrkjevegen får den eit sterkare vern mot 
tiltak enn ved at den ligg i LNF. Føremålsendringa inneber ingen fysiske endringar på kyrkjevegen 
eller omgjevnadene i høve til tidlegare føremål utover å tillate oppsetting av gjerde og grind. Slik 
kyrkjevegen blir ivaretatt i planframlegget vil den utgere eit naturleg skilje melom landbruk og 
barnehage, og kan bli sterkare framheva i landskapet. Dette er positivt ettersom vegen er eit viktig 
kulturminne og ein viktig ferdselsveg for ålmenta. Sjå omtale side 27 og 30 i planskildringa.   

 

Figur 3 Grønstruktur og omsynssone for kyrkjevegen 

RÅDMANNEN SI VURDERING 



 

 

Ingen av merknadene er av slik karakter at rådmannen har sett det som naudsynt å endre 
planframlegget. Hordaland fylkeskommune presenterer fleire gode innspel som ein vil forsøke å 
ivareta i prosjekteringa av planframlegget. Det er forståeleg at nokre tykkjer det er uheldig å nytte 
LNF-areal til andre føremål, men denne reguleringsendringa er naudsynt for å imøtekomme behova 
for barnehageplass i området. Reguleringsendringa medfører ingen dramatiske endringar i 
landskapet eller ny bruk av området og er såleis ei kurant reguleringsendring.  

 

Med bakgrunn i saka slik det er gjort greie for rår ein til at reguleringsendring av Hauge barnehage, 
planID 12532017002 vert vedteken. 

 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

085/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

086/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Nina Marie Kvamme  16/1950 

 

Utviding omsorgsbustader Solplassen 2019  

 

Vedlegg: 

Teikningar Solplassen 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Osterøy kommune fullfører prosessen med utviding av Solplassen frå 3 til totalt 5 bueiningar pluss 
personalfasilitetar, jf teikningar vedlagd.  

 

Formannskapet - 085/18 

 

FS - behandling: 

AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

"Osterøy kommune fullfører prosessen med utviding av Solplassen frå 3 til totalt 5 bueiningar pluss 
personalfasilitetar, jf teikningar vedlagd. " 

 
 

 



 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
Tilbake i 2011 vart det vedteke bygging av 13 omsorgsbustader til menneske med psykisk 
utviklingshemming. Behovet var kartlagt, og nedfelt i Bustadsosial handlingsplan (2011), i tillegg til 
Kommunedelplan HOS 2012-2021. Det har gjennom år vore ein auke i søknader om bustad for 
målgruppa. 

 

Prosess 

Saka vart tatt opp igjen i 2017, og prosessen er no komen så langt at vi har fått utarbeidd ferdig plan 
for bygging av bustader. Vi søkjer i haust Husbanken om eitt prosjekt med 10-13 bustader, men vil 
byggje i tre trinn (2 + 5 + 5/6). Plassering for trinn to og trinn tre er enno ikkje klarlagt, og vil bli 
vurdert i samband med områdeplan Lonevåg. Vi vil og gjennomføre ei ny kartlegging av behova, sett 
opp mot «Strategi og prinsipp for pleie- og omsorgstenestene i Osterøy kommune», vedteke i 
Heradsstyret våren 2018. Dette for å sikre at vi ikkje byggjer for mange bustader, eller at vi ikkje treff 
med rett omsorgsnivå for dei bustadane som skal byggjast. 

 

I første del av prosjektet utvidar vi tal bustader på Solplassen. Dette blir prioritert med bakgrunn i 
venteliste, der brukarar i dag må få utvida tilbod ved avlastinga i påvente av bustad med døgnbasert 
omsorg. 

 

Det eksisterande bygget har i dag tre bustader. For å sikre effektiv drift vil vi bygge ei personaleining 
med rom for kvilande nattevakt, og i tillegg utvide til fem bustader. Fem bustader i ei gruppe er 
vurdert til å vere hensiktsmessig i høve drift, som til dømes nattevakt. Dette blir gjort ved at vi gjer 
om ein av dei tre eksisterande bustadane til personal/felles fasilitetar, og byggjer tre nye. Dei to 
gjenverande bustadane vil samstundes bli oppgradert til dagens standard.  

 

Heile det eksisterande bygget får oppgraderte overflater både ute og inne. Målsettinga er at bu-
kvalitet skal vera lik både for eksisterande og ny bustad. 

 

Det er gjeve rammeløyve for heile tiltaket. 

 

Kalkyle kostnader: 



 

 

 

Rehabilitering eksisterande bygning (2 bueiningar + personal, bruttoareal 292 m2)        kr  4 500 000,- 

 

Nybygg (3 bueiningar, bruttoareal 320 m2)                                                                kr 6 400 000,- 

 

Omlegging VA/bekk på tomt                                                                                   kr    500 000,- 

 

Inventar (laust inventar personalfasilitetar)                                                                kr    200 000,- 

 

10% buffer som ekstra sikkerheit for uventa kostnader (av kr 11 600 000)                       kr  1 160 000 

 

Sum                                                                                                                  kr 12 760 000 

 

Alle summar inkl. mva 

 

 

Vurdering 
Manglande tilbod om omsorgsbustad påverkar kapasiteten ved avlastingsbustaden. Det er og mange 
familiar som har venta lenge på at deira unge skal få flytte i eigen bustad. Fleire pårørande har 
omfattande omsorgsoppgåver for sine.  

 

Vi har hatt eit godt samarbeid med Link Arkitektur gjennom heile prosessen. Brukargruppa er 
representert ved brukarrepresentant Dagrun Vevle, frå Osterøy NFU (Norsk forbund for 
utviklingshemmede). 

 
Folkehelse 

Utviding av Solplassen vil ha ein positiv effekt for brukarar og familiar som lenge har venta på dette 
tilbodet.  



 

 

 
Miljø 

Utviding av Solplassen vil utnytte arealet best mogleg, utan å påføre miljøet meir belasting som til 
dømes stor auke i trafikk. 

 
Økonomi 
I dag nyttar vi auke i tilbod ved avlastinga som tiltak for å bøte på manglande butilbod. Dette er ikkje 
hensiktsmessig stort lenger. Vi vil og kunne utnytte ressursane betre ved å tilrettelegge for 
døgnbaserte tenester i bustad, og samkøyre drifta for brukarar som har store behov for 
tilrettelegging.  

 

Konklusjon 
Med bakgrunn i behov for utbygging av bustader til brukarar innan bu- og avlastingstenestene, tilrår 
rådmannen at utviding av Solplassen blir igangsett, som vist på teikningar vedlagd. 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

087/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  14/409 

 

Krav om lovlegkontroll av vedtak i heradsstyresak 074/18 - Innstillingsrett og 

delegeringsreglement. Reglement for politiske utval  

 

Vedlegg: 

Krav om lovlegkontroll  - Sak 074/18 - Innstillingsrett og delegeringsreglement. Reglement for 

politiske utva 

Innstillingsrett og delegeringsreglement. Reglement for politiske utval 

Innstillingsrett og delegeringsreglement. Reglement for behandling og avgjerd av spørsmål om 

habilitet i politiske organ 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

«Vedtak av 26.09.18  i H-sak 074/18 vert oppretthalde.  Kravet om utsett iverksetjing av vedtaket 
vert ikkje imøtekome. Krav om lovlegkontroll av vedtaket vert send til Fylkesmannen i Hordaland 
til handsaming.» 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
Heradsstyret gjorde i møtet 26.09.18, sak 074 slikt vedtak: 

«Rådmannen skal som hovudregel gje innstilling i saker som går til politisk handsaming og avgjerd. 
Reglement for delegering av mynde til rådmannen vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka, 
og med slike endringar som vedteke i møtet. 

Oppdaterte reglement for heradsstyret, formannskapet og plan- og kommunalteknisk utval vert 



 

 

godkjende slik dei ligg føre i vedlegg til saka, og med slike endringar som vedteke i møtet.  

Oppdatert reglement for delegering av mynde frå heradsstyret til formannskapet og plan- og 
kommunalteknisk utval vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka, og med slike endringar som 
vedteke i møtet.» 

Utskrift av saka ligg ved. 

 

 

Representantane Einar Skjerping, Kim Andre Hartveit og Ragnar J. Tyssebotn, alle frå FRP, har sett 
fram krav om lovlegkontroll av heradsstyret sitt vedtak i sak 074/18. Bakgrunnen for kravet er at dei 
meiner fristen i kommunelova § 39, nr. 2 ikkje er halden, og at heradsstyret difor ikkje kunne gjera 
vedtak om innstillingsrett og delegering, sjå vedlagde brev av 16.10.18. Dei ber og om utsett 
iverksetjing av vedtaket. 

 

 

 

Retten til å kreva lovlegkontroll går fram av kommunelova § 59 som lyder: 

 

1. Tre eller flere medlemmer av kommunestyret eller fylkestinget kan sammen bringe avgjørelser 

truffet av folkevalgt organ eller den kommunale eller fylkeskommunale administrasjon inn for 

departementet til kontroll av avgjørelsens lovlighet. Det samme gjelder avgjørelser om møter skal 

holdes for åpne eller lukkede dører, jf. § 31, og avgjørelser om habilitet. Avgjørelser om ansettelse, 

oppsigelse eller avskjed er ikke gjenstand for lovlighetskontroll. Spørsmål om det foreligger brudd på 

bestemmelser gitt i eller i medhold av lov 16. juli 1999 nr. 69 om offentlige anskaffelser kan heller 

ikke gjøres til gjenstand for lovlighetskontroll. 

2. Krav om lovlighetskontroll framsettes for det organ som har truffet den aktuelle avgjørelse. Hvis 



 

 

dette opprettholder avgjørelsen, oversendes saken til departementet. 

3. Krav om lovlighetskontroll medfører ikke at iverksettelsen av den påklagede avgjørelsen utsettes 

med mindre det organ som har truffet avgjørelsen, kommunalt eller fylkeskommunalt organ 

overordnet dette eller departementet fatter slikt vedtak. 

4. Ved lovlighetskontroll skal det tas stilling til om avgjørelsen 

a. er innholdsmessig lovlig, 

b. er truffet av noen som har myndighet til å treffe slik avgjørelse, og 

c. er blitt til på lovlig måte. 

Departementet skal oppheve avgjørelsen hvis det er gjort slike feil at den er ugyldig. 

5. Departementet kan på eget initiativ ta en avgjørelse opp til lovlighetskontroll. 

6. Departementet kan kreve at kommunen og fylkeskommunen gir opplysninger om enkeltsaker eller 

sider av kommunens og fylkeskommunens virksomhet. Departementet har rett til innsyn i alle 

kommunale og fylkeskommunale saksdokumenter. 

7. Departementet fastsetter nærmere regler om tidsfrister for krav om lovlighetskontroll. 

Kravet om lovlegkontroll er sett fram av tre medlemmer i heradsstyret og vilkår nr. 1 i er dermed 
oppfylt. Kravet er sett fram innan fristen på tre veker etter at vedtaket vart gjort, jfr. forskrift 13. jan. 
nr. 4041 §§ 1 og 2. 
 

Krav om lovlegkontroll skal setjast fram for det organ som har gjort vedtaket, og saka skal difor 
handsamast av heradsstyret,  jf. kommunelova § 59, nr. 2, 1. punktum. 

Heradsstyret kan endra sitt vedtaket eller oppretthalda det. Dersom heradsstyret opprettheld sitt 
vedtak skal saka sendast Fylkesmannen i Hordaland for handsaming, jf. kommunelova § 59, nr. 2, 2. 



 

 

punktum.  

 
Vurdering 
Saka om innstillingsrett og delegeringsreglement vart lagt fram for heradsstyret til møtet 07.12.2016. 
Heradsstyret vedtok då å utsetja handsaminga. Fristen i kommunelova § 39, nr. 2 er dermed halden, 
sjølv om heradsstyret samrøystes valde å utsetja si handsaming.   

Heradsstyret har ikkje plikt til å gjera endringar i gjeldande delegeringsreglement og innstillingsrett til 
politiske organ, men kan vedta at desse skal vidareførast. Uansett gjeld gjeldande sist vedtekne 
reglement og andre vedtak inntil nytt vedtak om endringar er gjort, jfr. komm.l. § 39, nr. 2, siste 
punktum. 

I ST.prp. 49 L skriv departemente m.a. følgjande om framlegget til lovendring: Ein grunnleggjande 
tanke bak forslaget er at kommunestyret skal bevisstgjerast på rolle- og maktfordelinga mellom 
kommunestyret og administrasjonen. Det taler for at det bør setjast ein tidsfrist, og at fristen bør vere 
så tidleg som mogleg i valperioden. Departementet trur at tanken bak forslaget blir best teken vare 
på ved at det blir knytt ein tidsfrist til behandlinga i kommunestyret. Det er viktig at kommunestyret 
får tilstrekkeleg med tid til å gjennomføre ei grundig og god behandling av saka som skal munne ut i 
eit delegeringsreglement. Fleire kommunar gir uttrykk for at fristen departementet føreslår, blir noko 
knapp, og meiner at fristen bør setjast til 31.desember året etter valet. Målet med tidsfristen må vere 
å leggje til rette for ein grundig gjennomgang av delegeringsreglementet så snart det lètseg gjere.  

 

Det vil ikkje bli stilt krav om at delegeringsreglementet skal vere ”nytt”, i den forstand at ein må 

gjere endringar i det gamle. Dersom ein ønskjer å føre vidare det gamle reglementet uendra, er ikkje 

føresegna til hinder for det. Departementet ser ikkje noko behov for å innføre reglar om handheving 
overfor kommunar som ikkje gjer vedtak om delegeringsreglement itråd med forslaget. I utforminga 
av lovføresegna vil departementet sikre at kravet om at kommunestyreti kvar valperiode skal vedta 
eit nytt delegeringsreglement, ikkje fører til at vedtak som blir gjorde før dette er på plass, blir 
ugyldige. Inntil eit nytt delegeringsreglement er vedteke, gjeld altså det eksisterande 
delegeringsreglementet og eventuelle enkeltståande delegeringsvedtak, sjølv om det nye 
delegeringsreglementet ikkje er vedteke innanfor fristen lova set. Departementet legg til grunn at 
lovføresegna sikrar det.  

 

Departementet skriv vidare i same prp.: 

 

Departementet strekar under at forslaget om behandlingsplikt er ein minimumsregel. Kommunestyret 



 

 

kan derfor behandle delegeringsreglementet fleire gonger i valperioden. Kommunestyret står fritt til 
både å revidere sjølve reglementet og til å gjere vedtak om delegering i enkeltsaker også etter at 
kommunestyret har behandla reglementet i tråd med føresegna. 

 

Dette framgår og av kommunelova § 39, nr. 1 som seier: «Kommunestyret eller fylkestinget fastsetter 
selv ved reglement nærmere regler for saksbehandlingen i folkevalgte organer.» 

 

Etter rådmannen si vurdering er kommunelova sine krav i § 39, nr. 1 og 2 sine krav til handsaming av 
innstillingsrett og delegering oppfylte. Heradsstyret hadde saka til handsaming innan fristen og valde 
då å vidareføra gjeldande reglement, slik dei har høve til etter lova.  

 

Heradsstyret står fritt til å gjera endringar i delegeringsreglementa fleire gonger i perioden.  Det 
same gjeld for oppretting av utval og fastsetjing av reglement for desse, jfr. komm.l. § 10, nr. 1 og 2. 

 

 

 
Folkehelse – ikkje vurdert i saka 
Miljø – ikkje vurdert i saka 
Økonomi – ikkje vurdert i saka 

 

Konklusjon 
Saka vert lagt fram for heradsstyret til handsaming og avgjerd. Dersom heradsstyret opprettheld sitt 
vedtak går saka til fylkesmannen til handsaming. 

 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

088/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  18/1953 

 

Krav om lovlegkontroll av vedtak i H-sak 078/18 - val av medlemmer og varamedlemmer i 

plan- og kommunalteknisk utval  

 

Vedlegg: 

Plan- og kommunalteknisk utval - val av medlemmer og varamedlemmer 

Krav om lovlegkontroll - Sak 078/18 - val av medlemmer og varamedlemmer i plan- og 

kommunalteknisk utval 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Vedtak av 26.09.18 i H-sak 078/18 vert oppretthalde. Kravet om utsett iverksetjing av vedtaket 
vert ikkje imøtekome. Krav om lovlegkontroll av vedtaket vert send til Fylkesmannen i Hordaland 
til handsaming.» 

 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
Heradsstyret gjorde i møtet 26.09.18, sak 078 slikt vedtak:  

"Plan- og kommunalteknisk utval har etter nyval slik samansetjing:  

Medlemmer: Atle Solberg, H, leiar,  Annbjørg Bysheim Herland, KRF, Lars Fjeldstad, SP, Silje M. Vevle, 
MDG. Vara: 1. Kari Laurhammer Mjøs KrF, 2. Inge Halland H, 3. Åshild Rød V, 4. Turid Bjørndal 
Njåstad SP, 5. Bjarte Aarland KrF, 6. Hjalti Heimir Gislason H,7. Trude Tomren MDG.  

Medlemmer: Øyvind Litland, AP, nestleiar, og  Torunn Åsheim, AP. Vara: 1. Andrea Hartveit, 2. Geir 
Olsen, 3. Nina Brattholmen Nyheim, 4. Tone Mjelde.  

Medlem: Ragnar J. Tyssebotn, FRP. Vara: 1. Siren Tyssebotn, 2. Kim Andre Hartveit, 3. Sigmund 



 

 

Faugstad, 4. Vibeke Hanstvedt, 5. Einar Skjerping, 6. Hildegunn Mo." 

 

Utskrift av saka ligg ved. 

 

Representantane Ragnar J. Tyssebotn, Kim Andre Hartveit og Einar Skjerping, alle FRP, har med brev 
av 16.10.18 kravd lovlegkontroll av vedtaket. Kopi av brevet ligg ved. Bakgrunnen for kravet er at det 
ikkje vart røysta over enkeltmedlemmer eller over utvalet samla, og at utvalet difor kan vera sett 
saman på feil måte. Dei krev og utsett iverksetjing av vedtaket. 

 

Retten til å kreva lovlegkontroll går fram av kommunelova § 59 som lyder: 

 

1. Tre eller flere medlemmer av kommunestyret eller fylkestinget kan sammen bringe avgjørelser 

truffet av folkevalgt organ eller den kommunale eller fylkeskommunale administrasjon inn for 

departementet til kontroll av avgjørelsens lovlighet. Det samme gjelder avgjørelser om møter skal 

holdes for åpne eller lukkede dører, jf. § 31, og avgjørelser om habilitet. Avgjørelser om ansettelse, 

oppsigelse eller avskjed er ikke gjenstand for lovlighetskontroll. Spørsmål om det foreligger brudd på 

bestemmelser gitt i eller i medhold av lov 16. juli 1999 nr. 69 om offentlige anskaffelser kan heller 

ikke gjøres til gjenstand for lovlighetskontroll. 

2. Krav om lovlighetskontroll framsettes for det organ som har truffet den aktuelle avgjørelse. Hvis 

dette opprettholder avgjørelsen, oversendes saken til departementet. 

3. Krav om lovlighetskontroll medfører ikke at iverksettelsen av den påklagede avgjørelsen utsettes 

med mindre det organ som har truffet avgjørelsen, kommunalt eller fylkeskommunalt organ 

overordnet dette eller departementet fatter slikt vedtak. 



 

 

4. Ved lovlighetskontroll skal det tas stilling til om avgjørelsen 

a. er innholdsmessig lovlig, 

b. er truffet av noen som har myndighet til å treffe slik avgjørelse, og 

c. er blitt til på lovlig måte. 

Departementet skal oppheve avgjørelsen hvis det er gjort slike feil at den er ugyldig. 

5. Departementet kan på eget initiativ ta en avgjørelse opp til lovlighetskontroll. 

6. Departementet kan kreve at kommunen og fylkeskommunen gir opplysninger om enkeltsaker eller 

sider av kommunens og fylkeskommunens virksomhet. Departementet har rett til innsyn i alle 

kommunale og fylkeskommunale saksdokumenter. 

7. Departementet fastsetter nærmere regler om tidsfrister for krav om lovlighetskontroll. 

Kravet om lovlegkontroll er sett fram av tre medlemmer i heradsstyret og vilkår nr. 1 i er dermed 
oppfylt. Kravet er sett fram innan fristen på tre veker etter at vedtaket vart gjort, jfr. forskrift 13. jan. 
nr. 4041 §§ 1 og 2. 
 

Krav om lovlegkontroll skal setjast fram for det organ som har gjort vedtaket, og saka skal difor 
handsamast av heradsstyret,  jf. kommunelova § 59, nr. 2, 1. punktum. 

Heradsstyret kan endra sitt vedtaket eller oppretthalda det. Dersom heradsstyret opprettheld sitt 
vedtak skal saka sendast Fylkesmannen i Hordaland for handsaming, jf. kommunelova § 59, nr. 2, 2. 
punktum.  

 

 

 
Vurdering 
Heradsstyret vedtok i møtet 26.09.18, sak 78/18 å velja nye medlemmer og varamedlemmer til plan- 
og kommunalteknisk utval. Dette utvalet er oppretta i medhald av komm.lova § 10 som lyder: 



 

 

 

1. Kommunestyret og fylkestinget kan selv opprette faste utvalg for kommunale og fylkeskommunale 
formål eller for deler av den kommunale eller fylkeskommunale virksomhet. Slike utvalg skal ha minst 
tre medlemmer. 

2. Kommunestyret og fylkestinget fastsetter selv området for de faste utvalgs virksomhet. Slike utvalg 
kan tildeles avgjørelsesmyndighet i alle saker hvor ikke annet følger av lov. 

3. Kommunestyret og fylkestinget velger selv medlemmer og varamedlemmer til utvalget, og blant 
medlemmene leder og nestleder. 

6. Kommunestyret og fylkestinget kan selv når som helst omorganisere eller nedlegge faste utvalg og 
komiteer. En komité kan også omorganiseres eller nedlegges av det organ som har fått myndighet til 
å opprette vedkommende komité. 

Valet vart i medhald av komm.l. § 35, nr. 4 halde som høvestalsval, og val av leiar og nestleiar vart 
halde som fleirtalsval, jfr. komm.l. § 35, nr. 3. 

 

Det vart innlevert tre lister til valet, liste A: Arbeidarpartiet, Liste B: Fellesliste for KRF, H, SP, MDG og 
V og liste C: Framstegspartiet. 

 

Etter skriftleg avrøysting fekk liste A 8 røyster, liste B 13 røyster og liste C 6røyster. Deretter fekk 
listene tildelt plassar i utvalet basert på røystetalet, jfr. komm.l. § 37, nr. 1:  Ved valgoppgjør fordeles 
medlemsplassene på listene i forhold til det antall stemmesedler hver liste har fått, ved bruk av 
delingstall 1, 2, 3, 4 osv. Har flere lister same kvotient, tilfaller plassen den av listene som har størst 
stemmetall. Har de same stemmetall, avgjøres valget ved loddtrekning.  

 

Resultat av  valet gav felleslista for KRF, H, SP, MDG og V ein plass meir i utvalet, d.v.s. fire 
medlemmer, Arbeidarpartiet fekk fortsatt to medlemmer og Framstegspartiet fekk 1 plass og mista 
ein. 

 

 

Det var ikkje gjort endringar på røystesetlane og medlemmene vart difor valde samsvar med oppført 
rekkjefølgje på vallista, jfr. komm.l § 37, nr. 2 :  Når det er avgjort hvor mange medlemsplasser en 
liste vil få, foretas en ny stemmeopptelling for listens kandidater. En går fram slik: 



 

 

Først telles de navn som står som nr. 1 på stemmesedlene. Den kandidat som får flest stemmer ved 
denne opptellingen, er valgt. Skal listen ha mer enn én plass, teller en deretter opp de navn som står 
som nr. 2 på stemmesedlene. Den kandidat som får flest stemmer ved de to opptellingene, når en ser 
bort fra den allerede valgte, er valgt. På samme måte fortsetter en inntil alle plasser listen skal ha er 
besatt, med de modifikasjoner som følger av bestemmelsen i denne paragrafs nr. 3. Hvis flere 
kandidater har fått like mange stemmer, anses den valgt som står først i rekkefølgen på listen. 

Ved opptellingen ses bort fra andre navn enn de som står på den innleverte valgliste. 

 

 

 

Det vart deretter halde val på leiar og nestleiar for utvalet med skriftleg avrøysting.  

 

 
 
Folkehelse – ikkje vurdert i saka 
Miljø – ikkje vurdert i saka 
Økonomi – ikkje vurdert i saka 

 

Konklusjon 
Saka vert lagt fram for heradsstyret til handsaming og avgjerd. Dersom heradsstyret opprettheld sitt 
tidlegare vedtak går saka til fylkesmannen til handsaming. 
 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

086/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

089/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Marie Koksvik Thorsen  18/1746 

 

Økonomireglement  

 

Vedlegg: 

ØKONOMIREGLEMENT 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

  «Økonomireglementet vert tilrådd slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.» 

 

 

Formannskapet - 086/18 

 

FS - behandling: 

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg om endring av tekst:  
«I første bolk med kulepunkt: 
Nytt første punkt: "vere bindeleddet mellom den overordna kommuneplanlegginga og årsbudsjettet" 
Stryke punkt nr. 2 om retningsval, og erstatte med "Inngå som handlingsdel for samfunnsplanen" 
 
I andre bolk med kulepunkt: 
I første punkt: legge til, slik at det står "Kommuneplanen sin samfunnsdel" 
 
Grunngjeving: 
Kommuneplanen sin samfunnsdel og handlingsdel med økonomiplan må sjåast i samanheng. Det er 
viktig å få fram at økonomiplan skal vise korleis samfunnsdelen sine satsingsområder og hovedmål 
skal følgjast opp.» 
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting  
Kjersti Vevatne sitt framlegg:    9 røyster (1KRF, 2FRP, 2AP, 2H, 1SP, 1V)  
Rådmannen sitt framlegg:         ingen røyster  



 

 

 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

Endringsforslag:  

«I første bolk med kulepunkt: 
Nytt første punkt: "vere bindeleddet mellom den overordna kommuneplanlegginga og 
årsbudsjettet" 
Stryke punkt nr. 2 om retningsval, og erstatte med "Inngå som handlingsdel for samfunnsplanen" 
 
I andre bolk med kulepunkt: 
I første punkt: legge til, slik at det står "Kommuneplanen sin samfunnsdel" 
 
Grunngjeving: 
Kommuneplanen sin samfunnsdel og handlingsdel med økonomiplan må sjåast i samanheng. Det 
er viktig å få fram at økonomiplan skal vise korleis samfunnsdelen sine satsingsområder og 
hovedmål skal følgjast opp.» 

 

 

 
 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
 
Osterøy kommune har ikkje tidlegare hatt eit eige økonomireglement. Reglementet er basert på 
kommunelova §§ 44 -47, samt forskrift om årsbudsjett for kommuner og fylkeskommuner, og skal 
klargjere kva som er føremålet og oppgåvene i handsaminga av kommunen sin økonomi. Dette gjeld 
serleg handsaminga av årsbudsjett og økonomiplan. Reglementet gjer greie for hovudreglane i 
saksførehavinga og prosedyrane i økonomihandsaminga.  

 
Vurdering 
Sakshandsaminga i politiske organ skal skje i samsvar med lov og regelverk, og det kan utarbeidast 
lokale reglement. Eit økonomireglement vil kunne klargjere praksis om kommunen sin handsaming 
av økonomien, og gjere det lettare følgje opp arbeidet for både for administrasjonen og for dei 



 

 

folkevalde.  

Rådmannen vurderer det som nyttig å ha eit enkelt reglement som kan klargjere praksisen for 
økonomirutinar og handsaming av årsbudsjett og økonomiplan, samt ansvarsfordelinga mellom 
administrativ og politisk leiing.  
 
Folkehelse – ikkje vurdert 
Miljø – ikkje vurdert  
Økonomi: Økonomireglementet skal støtte opp om ein god praksis i kommunen sin 
økonomihandsaming.  

 

Konklusjon 
Saka vert lagt fram i formannskapet før den vert lagt fram for handsaming og avgjerd i heradsstyret.    
 

 

 

 

  



 

 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

087/18 
 

Formannskapet PS 24.10.2018 

090/18 
 

Heradsstyret PS 31.10.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Bente Skjerping  14/409 

 

Reglement for plan- og kommunalteknisk utval - tilleggspunkt  

 

Vedlegg: 

ReglementPTHvedtakretting 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Reglement for plan- og kommunalteknisk utval, § 2 Arbeids- og ansvarsområde, vert endra slik 
det går fram i vedlegg til saka.» 

 

Formannskapet - 087/18 

 

FS - behandling: 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Saka vert sendt til heradsstyret utan innstilling."  
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting 
Alf Terje Mortsen sitt framlegg:     2 røyster (2FRP) 
Rådmannen sitt framlegg:              7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V)  
 
 
 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  
«Reglement for plan- og kommunalteknisk utval, § 2 Arbeids- og ansvarsområde, vert endra slik 
det går fram i vedlegg til saka.» 
 



 

 

 

Saksopplysningar: 

Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn 
Heradsstyret vedtok i møtet 26.09.18 endringar i reglementet for plan- og kommunalteknisk utval. 

I utkastet til reglement som låg ved saka var det dessverre nokre punkt som ikkje var kome med. 

Dette gjeld tillegg i § 2 Arbeids- og ansvarsområde for utvalet, og endringane vert foreslått som som 
følgje av endringar i plan- og bygningslova. 

 

Reglement der tillegga/endringane er innarbeidde ligg ved. Endringane er med raud skrift. 

 

 

 
Vurdering 
Rådmannen rår til at tilleggspunkta til reglementet vert vedtekne då dette er i samsvar med plan- og 
bygningslova, det vil gje ein raskare saksgang i mange plansaker samstundes som ein sikrar ei politisk  

handsaming i plansaker 

 

 
Folkehelse – ikkje vurdert i saka 
Miljø – ikkje vurdert i saka 
Økonomi – ikkje vurdert i saka  

 

 

Konklusjon 
Saka vert lagt fram til vurdering og avgjerd. 
 

 

 

 



 

 

 


